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Krásné vánoce a mnoho radosti do nového roku PF 2015

Obec Poříčany

Aktuality

- Sobota 20.12. od 20.00, Vánoční taneční 
zábava U Hroudů, hraje Bumerang
- Čtvrtek 1.1. od 13.00, Novoroční penalty
- Neděle 4.1. od 17.00, Tříkrálový betlém (více 
na str. 16)
- Sobota 10.1. od 20.00, sokolovna
Myslivecký ples MS Černá Obora,  hraje 
Pohoda, bohatá tombola, společenský oděv,  
vstup 120,- Kč
- Pátek 6.2. od 20.00, sál hostince u Hroudů, 
Sportovní ples SK Poříčany, hraje Pohoda 
- Sobota 14.2. od 20.30, sokolovna
Hasičský ples SDH Poříčany, hraje Colour 
Club (znáte z  červnových oslav 130 let SDH) 
bohatá tombola, společenský oděv
- Sobota 21.3. od 15.00 Maškarní pro děti,     
od 20.00 pro dospělé, hraje Pohoda

Milí čtenáři,

opět se přiblížily vánoční svátky a konec roku.         
Po několika týdnech adventního shonu nastává čas, 
kdy se na chvíli zastavíme, čas, který je často 
obdobím bilancování a nových předsevzetí.              
Se železnou pravidelností si většina z  nás říká,         
že tentokrát to už určitě dodržíme... Asi to tak má být     
a ta naděje, že své předsevzetí už konečně naplníme, 
budí zvědavost. Však jsme si říkali, že tohle vydání 
Posla budeme mít hotové před 14 dny : - ).

V  tomto čísle si můžete přečíst povídání s  Šárkou 
Havlíčkovou a Barborou Vlasákovou o tom, co je 
nového v  poříčanském kostele, přinášíme pozvánky 
na společenské akce, rekapitulaci fotbalové sezóny      
i novinky ze školy. V  informacích obecního úřadu 
nepřehlédněte, jaké změny nás čekají od nového roku. 
Do minulosti se tentokrát vracíme v  příspěvku pana 
Dalibora Nádeníka o prvním veřejném cvičení 
poříčanského Sokola. Rozhovor o  tom, jak bojuje 
rodina malého Maxima, na jehož podporu jsme i my   
v  Poříčanech přispěli sběrem víček, je naopak velmi 
současný. Až si o víkendu sednete ke kávě a vánočce, 
ať je vám Posel milým společníkem. 

Přeji vám, ať vánoční svátky prožijete v  klidu, spolu 
s  rodinou a vašimi blízkými, a v  novém roce hodně 
zdraví a všechno dobré. 
                                                              Hanka Teršová   
                                                                  starostka 
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Kostel.1872.cz
Před čtyřmi roky vzniklo občanské sdružení kostel, 
jehož cílem je záchrana a obnova poříčanského 
kostela. Barbora Vlasáková a Šárka Havlíčková, 
které sdružení založily, od té doby oživily dění kolem 
této dominanty obce: jarmarky, zpívání v kostele, 
nové webové stránky, drobné opravy, grantové 
žádosti a hlavně velké plány!

Jiří Hrabě

Kostel o.s. vznikl na záchranu poříčanského kostela 
Narození Panny Marie a existuje už 4 roky.                  
Co považujete za tu dobu za největší úspěch?
Občanské sdružení Kostel v  objektu kostela a na návsi 
uspořádalo od roku 2011 více než 20 akcí. Větší a zejména 
komunitní akce se těšily velkému zájmu. V  rámci tří 
ročníků celonárodní akce Noc kostelů se od roku 2012       
do kostela přijelo podívat více než 600 návštěvníků. Ale 
nejvíc nás těší zájem místních obyvatel o kostel. Věříme, že 
společně máme daleko větší šanci tohle nádherné místo 
zachránit. S  tím souvisí i to, že se nám letos podařilo ve 
spolupráci s  obcí připravit kompletní projekt obnovy 
kostela včetně restaurování interiéru a to až do fáze 
vydaného stavebního povolení. Zároveň byl vypracován 
grantový projekt pro podání do Norských fondů, který řeší    
i další využití kostela a areálu po rekonstrukci. Letos jsme 
také zvládli konečně spustit vlastní webové stránky           
na adrese kostel.1872.cz, které sice budou chtít ještě 
dopilovat, ale to základní tam již najdete. Takže všechno 
dění okolo kostela nelze asi popsat jako jeden konkrétní 
úspěch, ale spíš takový pozvolný, ale dynamický sled 
pozitivních kroků. A těch se letos podařilo udělat opravdu 
dost.
Letos jste vypracovali grantovou žádost do Norských 
fondů, kdyby vyšla, kostel by bylo možné kompletně 
zrekonstruovat, osvětlit atd. Ale bohužel se tak nestalo. 
Co bude dál?
O  Norské fondy byl tento rok vysoký zájem. Podáno bylo 
209 projektů a schváleno pouhých 26. Pro porovnání 
můžete najít více informací na kde jsou www.eeagrants.cz, 
podrobné informace o schválených projektech. Ucházeli 
jsme se o podporu v  silné konkurenci, dotace byla přidělena 
například na Revitalizaci kláštera sv. Anežky české v  Praze 
nebo na generální restaurování Třebechovického betlému. 
Náš projekt sice neuspěl, ale na jaře by měla být otevřena 
další výzva a my bychom rádi projekt do Norských fondů 
podali znovu a našli pro projekt partnera v  Lichtenštejnsku, 
abychom žádost posílili a měli větší šanci na úspěch. 
Zároveň jsou další možnosti, kde žádat o dotace a díky 
Norským fondům máme perfektně připravenou                   
a zpracovanou veškerou dokumentaci, takže další žádosti 
nebude tak těžké vypracovat. Ostřížím zrakem hlídáme 
vypisování grantů např. Středočeského kraje, abychom 
mohli žádost včas upravit a podat.
Zároveň jsme připravili projekt naučné stezky Středočeské 
baroko,  který byl  sdružením podán na podzim                    
na Ministerstvo kultury. Naučná stezka Středočeské baroko, 
by měla přispět k oživení turistiky v  Poříčanech. Stezka 
mapuje nejen zajímavé sakrální objekty a barokní prvky       
v  blízkém okolí, ale zároveň přibližuje dobu jejich vzniku. 

Samozřejmě skvěle! Horizont pěti let je reálný pro 
kompletní rekonstrukci a to nejen kostela, ale i jeho okolí, 
mám na mysli nástup z  návsi a prostor bývalého hřbitova. 
Nově rekonstruovaný kostel bude využíván zejména k 
vzdělávacím programům věnovaným oživení paměti místa

Návštěvníci by se měli dozvědět něco o tom, jakou roli 
zaujímalo náboženství v  životě barokního člověka a o tom, 
jak se tato role ve své době vyvíjela. A aby byl zachován náš 
cíl, trasa začíná a končí na Poříčanském nádraží. Stezka je 
koncipována jako cyklistická, ale bude možno jí využít i pro 
pěší turistiku. Součástí budou informační brožury                
s pracovními listy pro děti. Zároveň by trasa měla motivovat 
k  pořádání navazujících kulturních akcí ve vybraných 
objektech. Navíc by na ní mohly navázat další stezky           
v  okolí, aby nám zde časem vznikl průvodce po často 
zapomenutých barokních památkách, z  nichž jsou některé 
významné i v  národním měřítku.
O výsledku grantového řízení na Ministerstvu kultury 
bychom měli být informováni v  dubnu. Ovšem tento grant 
by pokryl pouze polovinu nákladů a proto budeme zkoušet 
navázat spolupráci s  podobně zaměřenými spolky v  okolí   
a dalšími jednotlivci a institucemi, kteří by chtěli takovýto 
projekt podpořit.
Co je třeba teď s kostelem udělat jako prioritu, co je 
opravdu havarijní stav?

Aktuálně nejvíc hoří schody u vchodu do kostela. Jednotlivé 
pískovcové schodnice se rozestupují a propadají. Chůze     
po nich začíná být nebezpečná. Obáváme se, že by se brzy 
díky tomu mohl kostel stát veřejnosti nepřístupný. Proto teď 
veškeré příspěvky, které lidé sdružení věnují, budeme 
střádat na tento účel. Přispět je možno na akcích, zanechat 
příspěvek na obecním úřadě nebo prostřednictvím našeho 
transparentního účtu 2400436275/2010 u FIO banky.Další 
priority jsou nákladnější. Obáváme se zejména o stav oltářů 
a varhan napadených červotočem, ale na tyto opravy 
musíme zajistit dotace.
Kostel má od letošního roku obec v  dlouhodobém 
pronájmu, právě proto, aby bylo možné žádat o různé 
granty. Jak se k  opravě či potenciální účasti na ni staví 
majitel, tedy Českobrodská farnost?
Na podzim byla Farností Český Brod opravena část ohradní 
zdi kostela, která byla vyvalená a rozpadlá. Jedná se o zeď    
v  zadní části areálu do ulice Pod Hájem. Farnost opravu 
financovala investicí cca 55.000 Kč z vlastních prostředků   
a získané dotace. Věříme, že pokud se nám podaří získat 
konkrétní finanční podporu, bude to zároveň i motivací pro 
farnost, aby se na záchranných pracích aktivněji podílela.
Jak bude kostel a jeho okolí vypadat, řekněme za 5 let?
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Ordinační hodiny zdravotního střediska
 o vánočních svátcích 

MUDr. Sýkorová 

22.12 - 2.1. - dovolená 

MUDr. Chocholová 

19.12. - neordinujeme 

22.12. - 12 - 15 hod. 

29.12. - 12 - 15 hod. 

31.12. - neordinujeme 

2.1. - 12 - 14 hod.

ke kulturním účelům a příležitostně k bohoslužbám.  
Příkladem mohou být kulturně/společenské akce zaměřené 
na zapojení občanů při sběru příběhů a orální historie 
spojené s kostelem, oživení veřejného prostoru před 
kostelem a další nové aktivity dle zájmu a potřeb komunity. 
Kostel se tak stane zázemím pro tyto aktivity, zároveň bude 
také pravidelně otevřen veřejnosti bez programu, jako místo 
duchovního usebraní a spočinutí. Kulturně-komunitní         
a vzdělávací program kostela bude tvořen zejména akcemi, 
jako jsou koncerty, semináře, výtvarné umění, divadlo, 
literatura, performance či workshopy.
Co chystá o.s. Kostel na příští rok, předpokládám, že již 
tradičně posvícenský jarmark…     
Během loňského roku jsme si v  kostele a okolí užili několik 
krásných akcí, které se pomalu stávají tradičním zpestřením 
Poříčanského roku a ve kterých plánujeme pokračovat. 
Mezi pravidelnou činnost spolku už třetím rokem patří: 
vynášení Morany, Velikonoční bohoslužba, Noc kostelů, 
Poříčanský jarmark,Vánoční koncert i bohoslužba slova    
na Štědrý den. Chtěli bychom zopakovat vánoční divadlo        
v  kostele a dá-li pánbůh, přidáme i něco nového, jako třeba 
letošní Zahájení adventu. Rádi bychom uskutečnili letní 
kino, sehnali pěvecký sbor na zahájení adventu, navázali 
spolupráci se ZUŠ Český Brod a přidat se k  jejich 
hudebním slavnostem, rozjeli novou turistickou stezku… 
Nápadů máme ještě spousty!
Jaký bude letošní vánoční program v  kostele?
V  sobotu 29. listopadu jsme na návsi u kostela slavnostně 
zahájili advent. Od 16. hod jáhen Pečený sloužil bohoslužbu 
slova, kde požehnal adventní věnce. Po překvapivě hojně 
navštívené bohoslužbě, jsme společně rozsvítili vánoční 
strom před kostelem, který zdobí hvězdy vyrobené s dětmi  
v ZŠ Poříčany. Setkání jsme si zpříjemnili svařeným vínem, 
voňavým vánočním čajem a zpěvem koled. Rozsvěcení 
vánočního stromu přilákalo mnoho malých i velkých 
zvědavců a my už se těšíme na setkání příští rok.  Další 
vánoční akce našeho sdružení již proběhly a můžete si o 
nich v  aktuálním čísle Posla přečíst. V  době vánoční již 
nezbývá nic menšího, než pozvat vás na Vánoční 
bohoslužbu na Štědrý den od 16h a na Tříkrálový živý 
betlém s  drobnou vánoční hrou, který bude v  kostele          
v  neděli 4. 1. 2015 od 17 hodin. 
        Za sdružení odpovídaly Barbora Vlasáková a Šárka Havlíčková.

Zahájení adventu

BEZPLATNÉ DLUHOVÉ
A MAJETKOVÉ PORADENSTVÍ

KDE: Městský úřad Český Brod
          nám. Arnošta z Pardubic, čp. 56, 
          odbor soc. věcí, 1. patro, kancelář č. 26
KDY: každý ČTVRTEK od 15 do 17 hod.,  od
          ledna 2015
KDO: Bc. Eva Dobiašová, tel. 321 612 121

ROZSAH SLUŽBY:
Poradenství bude poskytováno v rozsahu základního a odborného 
sociálního poradenství, zejména v následujících oblastech:
ochrana spotřebitele, finanční a rozpočtová problematika (dluhy, 
půjčky, osobní bankrot), exekuční řízení, výkon rozhodnutí, oblast 
lidských práv, sociální oblast (soc. dávky), majetkoprávní vztahy.

PRO KOHO: osoby, které se ocitly ve finanční tísni nebo jsou 
ohroženy předlužeností (mají problémy s hospodařením, jsou 
„zranitelní“ v oblasti přijímání nabídek  úvěrových nebo jiných 
společností, mají dluhy u více subjektů, napjatý osobní rozpočet, 
problémy s věřiteli …atd.) 

„Tento projekt byl hrazen s přispěním Středočeského kraje“
Bezplatné poradenství je realizováno v rámci Komunitního plánování sociálních 
služeb v Českém Brodě.

D a r u j e m e  k o ť á t k a -  N a b í d k a  
Do dobrých rukou darujeme opuštěná koťátka. Tři 

mourovaté s bílým bříškem a náprsenkou (dva kocourci, 

jedna kočička) a dva černé kocourky s bílými tlapkami. 

Jsou stará asi tři měsíce, odčervená. Telefon: 724 927 137

Zahájení adventu



Svoz komunálního odpadu
Svoz odpadu mezi svátky proběhne ve čtvrtek 25.12.       

a 1.1. v brzkých ranních/dopoledních hodinách. 
V roce 2015 zůstane svozovým dnem čtvrtek, popelnice 
se však budou vyvážet brzo ráno, tak jako tomu bylo  do 
loňského června. Doporučujeme proto vyndavat 
popelnice v předvečer svozu nebo brzo ráno!!! 

Změna svozové firmy
Od ledna 2015 bude směsný komunální odpad svážet       
firma Pečecké služby, s.r.o. 

Cena odpadu
Zastupitelstvo obce dne 11.12.2014 schválilo vyhlášku 
obce o poplatku za komunální odpad, který se v  r. 2015 
sníží na  650,- Kč za osobu a rok.
Poplatníkem je každý, kdo v  Poříčanech žije a produ-
kuje odpad – tento poplatek není vázán na trvalé bydliště! 

Splatnost poplatku je 28.2.  a uhradit ho lze:
a)   osobně v  hotovosti na obecním úřadu v  průběhu 

měsíc února,
b)  bankovním převodem na účet obce                          
     č. 2564494359/0800,  VS – číslo popisné, ve zprávě 

pro příjemce prosím uvádějte své jméno a příjmení    
a počet poplatníků.

Velkoobjemový kontejner
I v  příštím roce bude fungovat velkokapacitní kontejner 
v  hospodářském dvoře (Klučovská 43). Tento kontejner 
slouží k  ukládání objemného odpadu z  domácností. Jiné 
druhy odpadu (kompostovatelný odpad, stavební odpad, 
nebezpečný odpad vč. pneumatik, aj.) nepřijímáme.
Obsluze dvora je možné odevzdávat i vysloužilá 
elektrozařízení a spotřebiče (pouze kompletní). 
Od ledna je možné nově ve dvoře odevzdávat i staré 
železo a jiné kovy.
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Informace obecního úřadu

Parkování vs.  zimní údržba 
I když to vypadá, že zima si zatím dává načas, chceme 
vám připomenout, že nevhodné parkování komplikuje 
zimní údržbu komunikací. Pokud v  ulici budou 
zaparkována auta tak, že nebude možné s  pluhem 
bezpečně projet, ulice mohou zůstat nesjízdné.
Dále vás žádáme, abyste neparkovali svá vozidla           
na zatravněných plochách mimo komunikace. V  zimních 
měsících, kdy je zem promáčená, se trávník ničí a bláto     
z  vyjetých kolejí znečišťuje komunikace.
  

Využívání veřejného prostranství
Zastupitelstvo obce rozhodlo, že v   průběhu ledna 
proběhne kontrola záboru veřejného prostranství. 
Vlastníci nemovitostí, kteří mají před svými domy 
uskladněn stavební materiál, odstavena nepojízdná 
vozidla, apod. budou vyzváni k  jejich přemístění na své 
pozemky. Pokud nedojde k  nápravě ve stanoveném 
termínu, bude účtován poplatek za zábor veřejného 
prostranství dle vyhlášky obce.

Rozpis provozu velkokapacitního kontejneru v roce

2015
Leden    10. a 24.  Červenec   11. a 25.
Únor        7. a 21.                 Srpen     1., 15. a 29.
Březen     7. a 21.

   

Září   12. a 26.        
Duben     4. a 18. Říjen           10. a 24.
Květen     2., 16. a 30.   Listopad     7. a 21.   
Červen   13. a 27.    Prosinec     5. a 19.

Odpad se bude přijímat od 9 do 11 hodin  
v uvedené soboty ve sběrném dvoře u zdravotního střediska

Kontaktní osoba M.Hubinský – tel. 775763803

Úřední hodiny během vánočních svátků
Pondělí 22.12. 8.00 - 12.00 (odpoledne úřad uzavřen    
z důvodu stěhování) 
Pondělí 29.12. 8.00 - 12.00 
Úterý 30.12. 8.00 - 15.00 
Pátek 2.1. 8.00 - 12.00

Rekonstrukce obecního úřadu pokračuje 
Máme za sebou první část rekonstrukce vnitřních prostor 
budovy v prvním patře. Zateplení půdy a stropů, výměna 
oken, nové rozvody topení a elektro jsou téměř hotové      
a od ledna budou probíhat práce v přízemí. Proto budou 
kanceláře dočasně přesunuty do prvního patra a i nadále 
budou platit omezení, o kterých jsme vás informovali      
v minulém čísle.
                                                                                     Hana Teršová
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Změna provozovatele – kanalizace
Od ledna 2015 bude provozovatelem kanalizace v  Poříčanech společnost Vodovody a kanalizace Nymburk. 
Pokud jste připojení na kanalizaci, pravděpodobně jste již obdrželi dopis od dosavadního provozovatele, 1.SčV 
(Veolia), který vás informoval o ukončení dosavadních smluv na stočné. K  31.12. 2014 budou probíhat odečty 
vodoměrů (v prvním lednovém týdnu), pokud nebudete k  zastižení, umístěte prosím cedulku se stavem 
vodoměru na místě viditelném z  ulice. Podrobnější informace včetně ceny vodného a stočného najdete níže     
v  dopisu VaK Nymburk, a.s. 



6 POŘÍČANSKÝ POSEL 5/2014

Zápis ze zasedání Zastupitelstva obce 
Poříčany č. 11/2014, konaného dne 27.11.2014

Zahájení zasedání zastupitelstva
Zasedání Zastupitelstva obce Poříčany bylo zahájeno        
v   19,05 hodin starostkou obce. Oznámení o konání 
zastupitelstva bylo zveřejněna dle zákona o obcích          
na úřední desce Obecního úřadu Poříčany od 18.11.         
do 27.11. 2014, současně bylo zveřejněna na elektronické 
úřední desce.
Starostka z prezenční listiny přítomných členů 
zastupitelstva (příloha č. 1) konstatovala, že přítomno je    
9 členů zastupitelstva a zastupitelstvo je usnášeníschopné. 
Omluveni: S. Potměšil, J.Hrabě.

Bod 1 - Určení ověřovatelů a zapisovatele
Starostka navrhla určit ověřovateli zápisu L. Melicha        
a    Š. Havlíčkovou a zapisovatelkou paní Janu Voseckou. 
Hlasováno: PRO 9 - PROTI 0 - ZDRŽEL SE 0
Usnesení č. 1/11/2014: Zastupitelstvo obce Poříčany 
určuje ověřovateli zápisu L. Melicha a Š. Havlíčkovou      
a zapisovatelkou paní Janu Voseckou.
Usnesení č. 1 bylo schváleno

Bod 2 - Schválení programu
Starostka seznámila přítomné s návrhem programu.          
V  bodu č. 4 došlo ke změně oproti uveřejněnému 
programu a místo jmenování hodnotící komise bylo 
zařazeno projednání výsledků elektronické aukce.  
Hlasováno: PRO 9 - PROTI 0 - ZDRŽEL SE 0
Usnesení č. 2/11/2014: Zastupitelstvo obce Poříčany 
schvaluje následující program zasedání:
1) Určení ověřovatelů zápisu a zapisovatele
2) Schválení programu
3) Plnění usnesení
4) Elektronické aukce
5) Zateplení obecního úřadu
6) Smlouva o odvozu a uložení odpadu na r. 2015 (obec 
Radim)
7) Smlouva budoucí o zřízení věcného břemene – k.ú. 
Poříčany (RWE GasNet, s.r.o.)
8) Smlouva o náhradě za dočasné omezení užívání 
nemovitosti (k.ú. Chrást)
9) Průmyslová zóna Poříčany – záměr investora
10) Diskuse
Usnesení č. 2 bylo schváleno

Bod 3 - Plnění usnesení
Předsedající předložila přehled plnění usnesení                 
z  minulého zasedání. Mezi projednanými body byly 
mimo jiné tyto:  
- kontejnery na textil: stávající kontejner na textil bude 
vyměněn za kontejner od společnosti Diakonie Broumov   
v  horizontu 14 dní
- svodidlo u přechodu v  ul. Českobrodská: chybějící 
svodidlo a zachování přechodu u hostince U Hroudů  je      
v  řešení se správcem komunikace. Do vzniklé proluky 
byly provizorně nainstalovány patníky

-  bezbariérové přístupy na nástupiště – požadavek          
na instalaci provizorních lyžin:  byla zaslána žádost SŽDC 
– instalace není možná, ve stanici Český Brod jsou 
nainstalovány bezbariérové přístupy pouze po dobu 
rekonstrukce nádraží.
- podomní prodej – cedule na vjezdech do obce: starostka 
představila různé návrhy, zastupitelstvo rozhodlo o textu „ 
Zákaz podomního prodeje, zboží a služeb - Nařízení obce 
č. 1/2014 Tržní řád“
- starostka předložila návrh činností, které budou spadat   
do kompetence místostarosty obce; D. Nádeník předložil 
plán činnosti kontrolního výboru pro r. 2015. 

- starostka informuje o výsledku konkurzu          
na obsazení místa ředitele/ky Základní školy     
T.G. Masaryka a Mateřské školy Poříčany. 
Konkurzní komise doporučila na obsazení tohoto 
místa Ing. Václava Pěnkavu, který obdržel           
od konkurzní  komise 7 hlasů. Jmenování do 
funkce proběhne v  závislosti na výsledku 
soudního sporu o neplatnost odvolání s  předchozí 
ředitelkou Mgr. Květou Suchánkovou Ph.D.

- vyúčtování finančních příspěvků spolkům          
v       r. 2014: vyúčtování předložily tyto spolky 
ForDance (B. Potměšilová) a SDH Poříčany         
(I. Váňová), SK Poříčany a TJ Sokol Poříčany 
dodají vyúčtování do konce listopadu; kontrolu 
čerpání příspěvků provede finanční výbor.

- L. Melich informoval, že ve středu 3.12. 
proběhne zasedání finančního výboru, který se 
mimo jiné bude zabývat i financováním spolků       
v  příštím roce.

Hlasováno: PRO 9 - PROTI 0 - ZDRŽEL SE 0
Usnesení č. 3/11/2014: Zastupitelstvo obce souhlasí         
s  návrhem kompetencí místostarosty a s  plánem činností 
kontrolního výboru v  tomto rozsahu:
Místostarosta obce: 
Kompetence místostarosty obce jsou určeny zákonem        
č. 128/2000 Sb., o  obcích ve znění pozdějších předpisů,     
v  rámci své činnosti místostarosta spolupracuje dle 
potřeby se starostou obce, zastupitelstvem obce a výbory 
zastupitelstva ve všech oblastech a je dále pověřen 
správou v  těchto oblastech: 

- Komunální služby, úklid obce, správa 
obecního majetku, technické vybavení, 
organizace a kontrola zaměstnanců údržby

- Příprava veřejných zakázek a zabezpečení 
smluvních vztahů po stránce technické

- Dohled nad stavební činností v  obci
- Obecní noviny, webové stránky obce
Plán činnosti Kontrolního výboru do konce roku 

2015
1. Provede kontrolu plnění usnesení zastupitelstva za rok 
2013 a 2014  - Termín: do 31.1.2015
2. Provede plnění usnesení zastupitelstva za 1. pololetí 
2015 - Termín: do 15.7.2015
3. Provede plnění usnesení zastupitelstva za 2. pololetí 
2015 - Termín: do 31.12.2015
4. Kontrolovat dodržování  právních předpisů, obecních 
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v  k.ú. Poříčany a pověřuje starostku podpisem této 
smlouvy.
Usnesení č. 8 bylo schváleno
Bod 8 –Smlouva o náhradě za dočasné omezení 
užívání nemovitosti (k.ú. Chrást)
Starostka předložila smlouvu se spol. ČEZ Distribuce       
o náhradě za dočasné omezení užívání nemovitosti.
Hlasováno: PRO 9 - PROTI 0 - ZDRŽEL SE 0
Usnesení č. 9/11/2014: Zastupitelstvo obce schvaluje 
smlouvu se spol. ČEZ Distribuce, IČO: 24729035,            
o náhradě za dočasné omezení užívání nemovitosti, 
pozemku parc. č. 420/12  v  k.ú. Chrást a pověřuje 
starostku podpisem této smlouvy.
Usnesení č. 9 bylo schváleno
Bod 9 – Průmyslová zóna Poříčany – záměr investora
Zastupitelstvo obce projednalo investiční záměry              
v  průmyslové zóně Poříčany
Hlasováno: PRO 9 - PROTI 0 - ZDRŽEL SE 0
Usnesení č. 10/11/2014: Zastupitelstvo obce projednalo 
investiční záměry v  průmyslové zóně Poříčany a pověřuje 
starostku dalším jednáním se zájemci o odkup obecních 
pozemků.
Usnesení č. 10 bylo schváleno
Diskuse:
- Starostka informovala o situaci s  nedostatečnou 
kapacitou budovy ZŠ pro budoucí první třídy a navrhla, 
aby byla podána žádost o dotaci na Ministerstvo financí 
ČR, kde je do 31.12. otevřen program zaměřený              
na zvyšování kapacit škol v  okolí velkých měst - „Podpora 
rozvoje a obnovy materiálně technické základny 
regionálních škol“, kde je však nutná 30% účast obce.      
D. Nádeník navrhuje do příštího zasedání zajistit výhled 
počtu žáků pro příštích 5 – 10 let počet žáků dle ročníků 
narození.
- D. Nádeník se dotázal, zda obec obdržela petici týkající 
se stavu ul. Spojovací – bude řešeno na příštím zasedání.
- D. Nádeník se dotázal, zda výzva občanům k  přihlášení   
k  trvalému pobytu  měla nějaký účinek, J. Vosecká sdělila, 
že nikoli. Výzva bude uveřejněna opětovně. 
- M. Horyna navrhl zjistit podmínky instalace automatů   
na Ekovodu – bude poptáno.
Starostka ukončila zasedání zastupitelstva v  21,15 hod.
zapisovatel: Jana Vosecká
Ověřovatelé:  Šárka Havlíčková, Luděk Melich   
    
Zápis ze zasedání Zastupitelstva obce Poříčany 
č. 12/2014 konaného dne 11.12.2014
Zahájení zasedání zastupitelstva
Zasedání Zastupitelstva obce Poříčany bylo zahájeno        
v  19,05 hodin starostkou obce. Oznámení o konání 
zastupitelstva bylo zveřejněna dle zákona o obcích na 
úřední desce Obecního úřadu Poříčany od 3.12. do 12.12. 
2014, současně bylo zveřejněna na elektronické úřední 
desce.
Starostka z prezenční listiny přítomných členů 
zastupitelstva (příloha č. 1) konstatovala, že přítomno je   
8 členů zastupitelstva a zastupitelstvo je usnášeníschopné.  
Š. Havlíčková dorazí o  cca 30 min. později kvůli zpoždění 
vlaku, omluveni: S. Potměšil, M. Horyna. 

vyhlášek a směrnic zastupitelstvem obce a obecním 
úřadem - průběžně
5. Plnit další úkoly uložené zastupitelstvem - průběžně
Usnesení č. 4/11/2014 : Zastupitelstvo obce bere             
na vědomí plnění usnesení z  minulých zasedání. 
Nedořešené body budou předmětem další kontroly.
Usnesení č. 3 a 4 byla schválena
Bod 4 - E-aukce
Starostka seznámila zastupitelstvo obce s výsledky          
el. aukce na ceny elektrické energie a zemního plynu. 
Vítězi aukce se staly firmy Amper Market (elektřina) a Gas 
International (zemní plyn).
Hlasováno:  PRO 9 - PROTI 0 - ZDRŽEL SE  0
Usnesení č. 5/11/2014: Zastupitelstvo obce projednalo 
výsledky elektronické aukce na ceny elektrické energie       
a zemního plynu pro odběrná místa obce Poříčany             
a pověřuje starostku projednáním a uzavřením smluv        
o dodávkách s  vítězi aukce, spol. Amper Market 
(elektřina), IČ: 24128376 a Gas International (zemní 
plyn), IČ: 26463318.
Usnesení č. 5 bylo schváleno
Bod 5 – Zateplení obecního úřadu – Smlouva                 
o poskytnutí dotace
Starostka předložila Smlouvu o poskytnutí podpory          
a Rozhodnutí o poskytnutí dotace na akci „Snížení 
energetické náročnosti budovy obecního úřadu Poříčany“. 
Hlasováno: PRO 9 - PROTI 0 - ZDRŽEL SE 0
Usnesení č. 6/11/2014: Zastupitelstvo obce schvaluje 
smlouvu č. 14196873 o poskytnutí podpory ze Státního 
fondu životního prostředí v  rámci Operační programu 
Životní prostředí na akci „Snížení energetické náročnosti 
budovy Obecního úřadu Poříčany“ mezi Obcí Poříčany     
a Státním fondem Životního prostředí a Rozhodnutí           
o poskytnutí dotace ev. č. EDS 115D222005124, a 
pověřuje starostku podpisem smlouvy. 
Usnesení č. 6 bylo schváleno
 Bod 6 – Smlouva o odvozu a uložení odpadu na r. 2015 
(obec Radim)
Starostka předložila smlouvu o odvozu a uložení odpadu 
na r. 2015 s  obcí Radim.
Hlasováno: PRO 9 - PROTI 0 - ZDRŽEL SE 0
Usnesení č.  7/11/2014: Zastupitelstvo obce schvaluje 
smlouvu o odvozu a uložení odpadu na r. 2015 s  obcí 
Radim a pověřuje starostku podpisem této smlouvy.
Usnesení č. 7 bylo schváleno
Bod 7 – Smlouva budoucí o zřízení věcného břemene – 
k.ú. Poříčany (RWE GasNet, s.r.o.)
Starostka předložila Smlouvu budoucí o zřízení věcného 
břemene se spol. RWE GasNet s.r.o.
Hlasováno: PRO 9 - PROTI 0 - ZDRŽEL SE 0
Usnesení č. 8/11/2014:
a) Zastupitelstvo obce schvaluje smlouvu budoucí     
o zřízení věcného břemene se spol. RWE GasNet s.r.o., 
IČO: 27295567 na pozemcích parc. č. 639/10, 843/1, 
890/3, 890/11 a 843/4 v  k.ú. Poříčany a pověřuje starostku 
podpisem této smlouvy. 
b) Zastupitelstvo obce schvaluje smlouvu budoucí     
o zřízení věcného břemene se spol. RWE GasNet s.r.o.,   
IČO: 27295567 na pozemcích parc. č. 643/62 



19,20 hod. přichází Š. Havlíčková
Bod 3 - Plnění usnesení
Starostka informovala o plnění usnesení z  minulých 
zasedání
Hlasováno: PRO 9 - PROTI 0 - ZDRŽEL SE 0
Usnesení č. 3/12/2014: Zastupitelstvo obce bere           
na vědomí plnění usnesení z  minulých zasedání. 
Nedořešené body budou předmětem další kontroly.
Usnesení č. 3 bylo schváleno
Zastupitelé se dohodli na změně pořadí projednávaných 
bodů.
Bod 5 – Rozpočtové provizorium na r. 2015
Starostka předložila návrh pravidel rozpočtového pravidla 
pro r. 2015, návrh rozpočtu bude projednán v  lednu.
Hlasováno:  PRO 9 - PROTI 0 - ZDRŽEL SE  0
Usnesení č. 4/12/2014: Zastupitelstvo obce schvaluje 
rozpočtové provizorium pro rok 2015. Předpokládaný 
termín projednání rozpočtu obce na příští rok  je leden-
únor 2015.
Usnesení č. 4 bylo schváleno
Bod 6 – Rozpočtový výhled na r. 2016-17
Starostka předložila rozpočtový výhled pro r. 2016 – 17. 
Hlasováno:  PRO 9 - PROTI 0 - ZDRŽEL SE  0
Usnesení č. 5/12/2014: Zastupitelstvo obce schvaluje 
rozpočtový výhled pro roky 2016 -17.
Usnesení č. 5 bylo schváleno
Bod 7 – Výsledky výběrového řízení – odpady
V  rámci veřejná zakázka „Nakládání s  odpady v  obci 
Poříčany“ se zvlášť hodnotily nabídky pro  směsný 
komunální odpad a tříděný odpad.  Nejvýhodnější nabídku 
na svoz komunálního odpadu předložila f. Pečecké služby,  
na svoz tříděného odpadu f. Nykos. Hodnotící komise 
doporučila výběr těchto dvou uchazečů. 
Hlasováno:  PRO 9 - PROTI 0 - ZDRŽEL SE  0
Usnesení č. 6/12/2014: Zastupitelstvo obce bere             
na vědomí, že hodnotící komise ve věci veřejné zakázky: 
"Nakládání s odpady v obci Poříčany"   doporučila 
zadavateli - obci Poříčany uzavření smluv s vybranými 
uchazeči v této veřejné zakázce, tj. se spol. Pečecké služby 
s.r.o. v části 1 veřejné zakázky a se spol. Nykos a.s. v části  
2 předmětné veřejné zakázky. Starostka obce se tímto 
pověřuje k uzavření smluv s vybranými uchazeči a to poté, 
co uplyne lhůta pro podání námitek proti rozhodnutí          
o výběru nejvhodnější nabídky ve smyslu zák. č. 137/2006, 
o veřejných zakázkách, ve znění pozdějších předpisů.
  Usnesení č. 6 bylo schváleno
Bod 8 - Poplatky za komunální odpad
Starostka předložila návrh výše poplatku za komunální 
odpad pro r. 2015. Z  předpokládaných nákladů pro r. 2015 
činí náklady na jednoho poplatníka 655 Kč, navrhovaná 
výše poplatku je 650,- Kč na osobu a rok. Zároveň bude 
aktualizována obecně závazná vyhláška o poplatku         
za komunální odpad.
Hlasováno:  PRO 9 - PROTI 0 - ZDRŽEL SE  0
Usnesení č. 7/12/2014:
a) Na základě předpokládaných nákladů na svoz a likvi-
daci komunálního odpadu v  r. 2015 zastupitelstvo obce 
schvaluje výši poplatku za komunální odpad pro r. 2015 
na 650,- Kč/osobu/rok.  

Bod 1 - Určení ověřovatelů a zapisovatele
Starostka navrhla určit ověřovateli zápisu P. Nováka          
a  J. Hampla a zapisovatelkou paní J. Voseckou. 
Hlasováno: PRO 8 - PROTI 0 - ZDRŽEL SE 0
Usnesení č. 1/12/2014: Zastupitelstvo obce Poříčany 
určuje ověřovateli zápisu P. Nováka a J. Hampla               
a zapisovatelkou paní J. Voseckou.
Usnesení č. 1 bylo schváleno
Bod 2 - Schválení programu
Starostka předložila návrh programu, doplněn byl bod      
č. 14 – Prodloužení splatnosti bezúročné půjčky             
SK Poříčany.
Hlasováno: PRO 8 - PROTI 0 - ZDRŽEL SE 0
Usnesení č. 2/12/2014: Zastupitelstvo obce Poříčany 
schvaluje následující program zasedání:
1) Určení ověřovatelů zápisu a zapisovatele
2) Schválení programu
3) Plnění usnesení
4) Plnění rozpočtu 2014, Rozpočtové opatření č. 9/2014
5) Rozpočtové provizorium na r. 2015
6) Rozpočtový výhled na r. 2016-17
7) Výsledky výběrového řízení – odpady
8) Poplatky za komunální odpad
9) Povodňová komise a krizový štáb obce
10) Poskytování příspěvků na sportovní a kulturní 
činnost
11) Jmenování inventarizační komise
12) Petice občanů – ul. Spojovací a Sportovní
13) Kapacita ZŠ Poříčany
14) Prodloužení splatnosti bezúročné půjčky – SK 
Poříčany
Usnesení č. 2 bylo schváleno
Informace starostky:

- 11.12.2014 byla provedena pracovníky Krajského 
úřadu Středočeského kraje předběžná kontrola 
hospodaření obce, další dílčí kontrola je 
naplánována na 8. a 9.1.2015,

- 16.12.2014 proběhne prohlídka břehů Šembery za 
účasti pracovníků odboru životního prostředí  
MěÚ Český Brod,

- Rekonstrukce budovy Obecního úřadu – probíhá, 
mezi svátky by se měly kanceláře přestěhovat       
do 1. patra, v  lednu se začne s  rekonstrukcí 
přízemí,

- Žádost o dotaci z  Norských fondů na revitalizaci 
kostela – odmítnuta, v  příštím roce bude podána 
znovu, pokud bude program otevřen,

- Webové stránky obce – zpřístupněna nová verze, 
základní struktura hotova, do vánoc budou 
postupně doplňovány informace, dokumenty obce, 
aj..

- Průmyslová zóna – zájem investorů trvá,  probíhají 
jednání s  Českými drahami, Středočeským krajem 
a f. Dersoner  Trading       o převodu pozemků      
do vlastnictví obce,

- Automaty na Eko -vodu – provozovatel automatů 
přislíbil zaslání podmínek umístění  zařízení. 
Zkušenosti obcí jsou různé, je třeba ověřit finanční 
náročnost na odběry el. energie, apod. 
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b) Zastupitelstvo obce schvaluje obecně závaznou 
vyhlášku 1/2014, o poplatku za komunální odpad na      r. 
2015.
Bod 9 – Povodňová komise a krizový štáb obce
Starostka seznámila zastupitele s  návrhem složení 
povodňové komise/krizového štábu obce. Zastupitelstvo 
obce ukládá komisi sestavit krizový a povodňový plán     
do 31.3.2015. J. Hampl navrhl, aby obec při přípravě plánu 
spolupracovala se spol. Beneš a Lát, která již v minulosti 
nabídla, že by se v  případě potřeby zapojila do řešení 
krizových situací v  obci. 
Hlasováno:  PRO 9 - PROTI 0 - ZDRŽEL SE  0
Usnesení č. 8/12/2014: Zastupitelstvo obce jmenuje 
povodňovou komisi a krizový štáb obce ve složení:  Hana 
Teršová, Radimír Váňa, Jaroslav Hampl, Aleš Kadeřábek, 
Václav Pěnkava, Pavel Kalaš, Karel Urban. Při přípravě 
plánu bude oslovena spol. Beneš a Lát, případně další 
subjekty. 
Usnesení č. 8 bylo schváleno
Bod 10 – Poskytování příspěvků na sportovní                
a kulturní činnost
Předseda finančního výboru informoval o návrhu pravidel 
pro poskytování příspěvků na sportovní a kulturní činnost, 
který připravil finanční výbor ve spolupráci se starostkou. 
Součástí pravidel je i jednotný formulář žádosti. 
Hlasováno:  PRO 8 - PROTI 1 (D. Nádeník) - 
ZDRŽEL SE  0
Usnesení č. 9/12/2014: Zastupitelstvo obce schvaluje 
pravidla pro poskytování neinvestičních příspěvků          
na sportovní a kulturní činnost pro r. 2015. 
Usnesení č. 9 bylo schváleno
Bod 11 – Jmenování inventarizační komise
Starostka informuje, že v  souladu se směrnicí obce           
o provedení inventury bude jmenována komise              
pro provedení inventury majetku za rok 2014. Starostka 
navrhuje komisi ve složení: Aleš Kadeřábek, Veronika 
Dočkalová, Miloslav Okleštěk, Luděk Melich, Stanislav 
Potměšil.
Hlasováno:  PRO 9 - PROTI 0 - ZDRŽEL SE  0
Usnesení č. 10/12/2014: Zastupitelstvo obce bere           
na vědomí složení inventarizační komise k  provedení 
inventury majetku obce za r. 2014 ve složení Aleš 
Kadeřábek, Veronika Dočkalová, Miloslav Okleštěk, 
Luděk Melich, Stanislav Potměšil
Bod 12 – Petice občanů – ul. Spojovací a Sportovní
Starostka seznámila zastupitele s  peticí občanů, kteří 
požadují řešení stavu ul. Sportovní a Spojovací. Na akci 
bude v  prvním čtvrtletí 2015 zpracována projektová 
dokumentace, realizace akce by mohla proběhnout v  létě 
2015.
Hlasováno:  PRO 9 - PROTI 0 - ZDRŽEL SE  0
Usnesení č. 11/12/2014: Zastupitelstvo obce bere            
na vědomí petici za  řešení stavu ul. Sportovní a Spojovací. 
Na tuto akci bude v  prvním čtvrtletí příštího roku 
zpracována projektová dokumentace a oprava komunikací 
bude v  závislosti na finanční náročnost zařazena mezi 
priority rozpočtu na r. 2015.

Bod 13 – Prodloužení splatnosti bezúročné půjčky – SK 
Poříčany
Starostka předložila návrh na prodloužení splatnosti 
bezúročné půjčky SK Poříčany do 31.3.2015, z  důvodu 
profinancování dotace až v  příštím roce.  Bude řešeno 
formou dodatku ke smlouvě.
Hlasováno:  PRO 9 - PROTI 0 - ZDRŽEL SE  0
Usnesení č. 12/12/2014: Zastupitelstvo obce schvaluje 
prodloužení splatnosti bezúročné půjčky SK Poříčany       
a pověřuje starostku uzavřením dodatku ke smlouvě s  SK 
Poříčany. 
Usnesení č. 12 bylo schváleno 
Bod 13 – Plnění rozpočtu 2014, Rozpočtové opatření     
č. 9/2014
Předseda finančního výboru informoval o výstupech         
z  jednání finančního výboru, který projednal plnění 
rozpočtu, pravidla pro poskytování příspěvků spolkům      
a uvedl, že fin. výbor se sejde v  první polovině ledna         
a projedná návrh rozpočtu na r. 2015. Starostka 
informovala o výstupech z předběžné kontroly auditu       
ze Středočeského kraje, která proběhla dnešního dne na 
obecním úřadě, a dále předložila rozpočtové opatření       
č. 9/2014. Zároveň požádala o zmocnění k  provedení 
rozpočtového opatření 10/2014 k  31.12.
Hlasováno:  PRO 8 - PROTI 0 - ZDRŽEL SE  0
Usnesení č. 13/12/2014:
 a) Zastupitelstvo obce bere na vědomí plnění rozpočtu      
k  31.10.2014 a výsledky jednání finančního výboru ze dne 
3.12.2014.
b)Zastupitelstvo obce bere na vědomí rozpočtové opatření 
č. 9/2014.
c)Zastupitelstvo obce zmocňuje starostku provedením 
rozpočtového opatření č. 10/2014 k  31.12. 2014 a to 
včetně změny závazných ukazatelů. 
Usnesení č. 13 bylo schváleno
21,05 hod. odchází J.Hampl
Bod 14 – Kapacita ZŠ Poříčany
V  současné době  ZŠ Poříčany řeší nedostatek prostor pro 
výuku a školní družinu, další zhoršení situace nastane       
v  září 2015, kdy nastoupí dvě první třídy. Krajní varianta 
je  zř ízení  učebny v   budově školní  družiny,                        
z  dlouhodobého hlediska to však není uspokojivé řešení, 
chybí odborné učebny i učebny pro výuku předmětů,        
na které se třídy musí dělit (cizí jazyky, ICT). Možným 
řešením by byla přístavba 2. podlaží budovy nové 
mateřské školy, kde by vznikly tři učebny základní školy.
Starostka informovala o výhledu počtu dětí, které budou    
v  letech 2015 – 2020 nastupovat do 1. třídy, který 
zpracovala na základě údajů z  evidence obyvatel               
a od spádových obcí. V  lednu 2015 je také naplánováno 
setkání se starosty spádových obcí (Chrást, Hořany, 
Klučov), jehož cílem je projednání vymezení školského 
obvodu a řešení financování docházky žáků z  okolních 
obcí. Starostka navrhla, aby byla podána žádost o dotaci     
z  programu Ministerstva financí (do 31.12.2014), pokud 
bude záměr přístavby splňovat podmínky tohoto 
programu, případně projekt připravit pro financování        
z  jiných zdrojů. Od zhotovitele stavby (f. Touax) obec 
zjistí  předpokládanou finanční náročnost přístavby.
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D. Nádeník se dotázal, zda v  budově/areálu ZŠ nejsou jiné volné 
prostory, kde by bylo možné učebny zřídit.
Hlasováno: PRO 8 - PROTI 0 - ZDRŽEL SE 0
Usnesení č. 14/12/2014: Zastupitelstvo obce projednalo výhled 
naplněnosti základní a mateřské školy v  letech 2015 – 2020        
a pověřuje starostku zajištěním cenové náročnosti přístavby  
patra  budovy  nové MŠ. Zastupitelstvo obce dále rozhodlo         
a podání žádosti o dotaci z  programu Ministerstva financí        
na tuto akci a pověřuje starostku zpracováním žádosti.  
Usnesení č. 14 bylo schváleno
Bod 15 – Diskuse
D. Nádeník poukázal na to, že hromada písku v  ul. Nádražní 
prozatím nebyla odstraněna, jak bylo přislíbeno, a navrhl, aby 
byly vlastníci nemovitostí, kteří dlouhodobě využívají veřejná 
prostranství pro uskladnění zeminy, stavebního materiálu apod., 
vyzváni k  odstranění. Pokud tak neučiní, bude jim naúčtován 
poplatek za zábor veřejného prostranství v  souladu s  vyhláškou 
obce. Kontrola bude provedena do 31.1.2015.   
Starostka ukončila zasedání zastupitelstva v  21,25 hod.
Zapisovatel: Jana Vosecká
Ověřovatelé:  Petr Novák,  Jaroslav Hampl  

Web obce v novém
V prosinci byla spuštěna nová verze webových stránek. Kromě 
grafické podoby došlo i k úpravě struktury webu, která je nyní 
přehlednější a věříme, že bude jednodušší najít informace, které 
potřebujete. Uvítáme vaše připomínky, co vám na webu chybí, 
fotografie do fotogalerie, apod. 
Se spuštěním nového webu budou také pravidelně aktualizová-
ny novinky, pozvánky na kulturní a sportovní akce, aj. Pokud 
chcete vědět, co se v Poříčanech právě děje, můžete zaregistrovat 
svůj e-mail k odběru novinek.

m
yslím

eekologicky

Odevzdejte Odevzdejte 
nefunkční zářivku nefunkční zářivku 

ZDARMA

 

do sběrné nádobydo sběrné nádoby
 EKOLAMP ve sběrných  EKOLAMP ve sběrných 

dvorech, úřadech dvorech, úřadech 
a obchodech.a obchodech.

Do sběrné nádoby patří
kompaktní úsporné zářivky, výbojky, 
lineární (trubicové) zářivky do 40 cm, 

světelné zdroje s LED diodami.

EKOLAMP s.r.o., infolinka: 810 888 100, www.ekolamp.cz

Svítím vám dlouho. Svítím vám dlouho. 
Až dosloužím, patřím Až dosloužím, patřím 

do sběrné nádoby.do sběrné nádoby.
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Víčka, která pomáhají
V letošním roce jsme na obecním úřadě i ve škole 
sbírali víčka od plastových lahví, které jsou určeny     
na podporu Maxima Čejkovského. Podařilo se nám 
nashromáždit jich 36 kilogramů, které jsme předali 
organizátorům sbírky. Jak konkrétně víčka pomáhají     
a další informace o Maximově nemoci a o tom, jak s ní 
jeho rodina bojuje, si přečtěte v rozhovoru p. Metoděje 
Málka, předsedy občanského sdružení Českobroďák,    
s Maximovou maminkou. 
Se sběrem víček chceme pokračovat i nadále, sběrná 
místa jsou na obecním úřadě a v základní škole. 
Děkujeme! 
                                                                                    Hana Teršová

Naše občanské sdružení realizuje sbírku víček pro 
malého Maxima Čejkovského z  Kostelce nad Černými 
lesy. Sbírka probíhá téměř 2,5 roku. Máme za sebou 
téměř další celý rok sbírky víček pro  Maximka a tak jsme 
se vydali za rodinou a vyzpovídali je, jak to s ním vypadá 
v  současné době.
Jaký je aktuální zdravotní stav Maxima? Kdy byl 
naposledy hospitalizován v nemocnici? 
Aktuální stav Maximka je celkem uspokojivý, až na ty 
bacily, co pořád řádí, takže kašle a rýmy probíhají. 
Naštěstí to zatím ustává. Poslední hospitalizace byla       
na přelomu září a října cca 14 dní se zánětem dýchacích 
cest.
Jak se připravujete na vánoce?
Strašně moc se těšíme na vánoce, pečeme cukroví              
a pouštíme koledy. Doufám, že to všechno zvládneme bez 
obtíží. 
Jak probíhala sbírka v letošním roce? Kolik se za 
uplynulý rok nasbíralo víček? 
Když to řeknu bezprostředně, nasbíralo se jich moře :-).   
Za celý rok 2014 bylo postupně odvezeno celkem 9 tun 
víček. Za těchto 9 tun jsme získali od firmy, která provádí 
recyklaci cca. 50  000,- korun.
Co všechno je hrazeno ze získaných finančních 
prostředků? 
Z peněz za víčka se hradí nákladná rehabilitace, zdravo-
tnický materiál, který denně používáme, např. odsávací 
cévky, stříkačky na jídlo a léky, speciální čtverečky pod 
tracheostomii, léky nebo speciální strava atp. Měsíční 
výdaje pro Maximka jsou cca 16 000 Kč, mnohdy i více. 
Záleží podle druhu rehabilitace a momentálních nároků. 
Zdravotnický materiál je pro nás nepostradatelná věc,     
a proto jsme vděčni, že díky sbírce víček jej můžeme bez 
problému pořizovat. 

Jak často absolvuje Maxim rehabilitace?
Když je jen trochu fit, tak 2x týdně. Jinak spolu cvičíme 
každý den. Rehabilitace je hlavně zaměřena na uvolnění   
a poté zpevňování svalů, kranio-sakrální terapie              
a samozřejmě dechová rehabilitace.
Co obsahuje denní strava pro Maxima?
Co se týče jídla, tak má speciální vysoce kalorickou 
stravu, které denně spořádá 900 ml a k tomu dáváme 
čajíky.
Byly ještě nějaké doprovodné akce k podpoře 
Maxima?
V  měsíci září rodinný přítel Roman Bezouška připravil    
a realizoval charitativní koncert pro Maximka. Jednalo se 
o benefiční bigbeat pro Maxima, za účasti kapel jakou 
jsou Agapepe, Emma band, Wohnout, CZ Celé Znova, 
The Cell. Benefiční koncert byl zkrátka famózní. Ani se 
nedá poděkovat všem, kdo jakkoliv pomohli. Díky tomu 
jsme mohli pořídit auto se speciální autosedačkou.
Co vás čeká v nejbližší době s Maximem z lékařského 
hlediska? 
V nejbližší době nás čekají běžné kontroly. Nicméně 
perličkou je tedy, že nám po 4 letech nejspíš zjistili další 
„celkovou“ diagnózu. Plánuje se tedy složité testování. 
Tyto testy se bohužel provádějí jen v zahraničí a navíc 
jejich cena bude astronomická. Zatím nevíme, zda nám 
pojišťovna přispěje. V lednu bychom měli vědět víc.
Máte nějaká přání do nového roku?
V novém roce bychom si to přáli zdravotně zvládnout 
alespoň tak dobře jako letos a být co nejvíce spolu. Ráda 
bych poslala veliké poděkování všem, kdo na nás myslí   
a pomáhají nám. S vaší pomocí je to všechno snazší         
a můžeme Maximkovi dopřát věci, které nutně potřebuje.

Děkujeme za poskytnutý rozhovor a přejeme světlé zítřky 
a co nejméně zdravotních komplikací pro celou rodinu. 
Jen pro upřesnění informujeme, že malému Maximovi 
můžete přispět nejenom formou sbírky víček, ale taktéž 
finanční obnosem. Finanční sbírku realizuje Ave via, 
o.p.s., finanční sbírka je registrována pod č. j. 
KUZL39045/2013, Krajský úřad Zlínského kraje. 
Finanční prostředky můžete zasílat na číslo účtu 
2300276294/2010 a variabilní symbol je 11300008. 
Veškeré informace o sbírce naleznete na webové adrese:
 http://www.avevia.cz/projekt_view.php?id=130
Seznam sběrných míst naleznete na internetové adrese: 
http://www.ceskobrodak.cz/charitativni-sbirka-
maxim/prehled-sbernych-mist
      Bc. Metoděj Málek, místopředseda sdružení o.s., Českobroďák
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ZŠ a MŠ Poříčany

Klub mladého diváka
Klub mladého diváka je dlouhodobý projekt, do něhož se 
zapojují základní a střední školy v celé České republice. 
V jeho rámci zúčastění žáci navštíví v průběhu školního 
roku čtyři vybraná divadelní představení v  předních 
pražských divadlech. V letošním školním roce je v  naší 
škole členem Klubu mladého diváka 28 žáků.
Díky Klubu mladého diváka mají žáci šanci navštívit 
řadu tradičních i netradičních, ale především kvalitních 
divadelních představení.
V  rámci poříčanského Klubu mladého diváka jsme 
v předchozích letech navštívili například Divadlo 
Na Fidlovačce - představení Šumař na střeše, Národní 
divadlo - pohádku Čarokraj, Divadlo Broadway -
muzikál Vánoční zázrak, nebo Divadlo pod Palmovkou - 
představení Rain man.
Poslední představení, které se konalo 6. prosince 2014, 
bylo Antoinetta – královna Francie  v  Divadle Hybernia. 
Byl to opravdu velký kulturní zážitek, který byl jen 
podtrhnutý následnou autogramiádou a možností vyfotit se 
s  herci.
Další představení nás čeká 23. února v  divadle Rokoko – 
Věštkyně, vraždy a jasnovidci.

Mgr. Jana Cmárová

Vánoční stromeček 
Již poněkolikáté naše škola dostala předvánoční dárek. 
Od pana Koláčka, který má v Poříčanech lesní školku, 
jsme dostali velikou borovici, která bude zdobit halu 
školy. Na společný stromeček jsme vyrobili ozdoby         
a v pátek 19. prosince si u něj při ranním nástupu společně 
zazpíváme koledy. 
                                                                                   Parlament ZŠ

Návštěva knihovny v  Českém Brodě 

20. 11. 2014 – „Příliš mnoho andělů“.
Koncem listopadu jsme společně s  kamarády z  první 
třídy navštívili knihovnu v  Českém Brodě. My už 
knihovnu dobře známe, protože do ní pravidelně jezdíme. 
Paní knihovnice pro nás vždycky mají přichystané nějaké 
pěkné vyprávění a ještě nám půjčí na prohlédnutí úplně 
nové knížky. Stejně to bylo i tentokrát. Paní knihovnice 
měly připravený program zaměřený na blížící se dobu 
adventu a na vánoční svátky. V  ukázkách knih, které nám 
předčítaly, se vystřídali andělíčci hodní, poslušní, ale       
i zlobiví. Také čertíci nebyli jen k  zlosti. Dokázali 
pomoci v  nouzi i andělíčkům. V  pohádce o panu 
Andělovi jsme se dozvěděli, že mít doma andělíčky na 
přezimování je vlastně peklo. Ukázky z  knížek byly 
střídány soutěží družstev o žluté a modré andělíčky. 
Mohli jsme je získat za poznání pohádkových postaviček. 
Soutěž dopadla nerozhodně, odměnou za snažení byl 
perníček.
Program se nám líbil, popřáli jsme hezké Vánoce a už se 
těšíme na další setkání v  knihovně. Kamarádům z  první 
třídy se v  knihovně líbilo, a tak jsme jim slíbili, že je 
příště zase vezmeme s  sebou.   

                                                                              Žáci 2.B

Vánoční koncert
V  sobotu 13. 12. 2014 se opět rozezněl poříčanský kostel 
vánočními koledami a písněmi v  podání pěveckých 
sborů zdejší základní školy. Již počtvrté se konal adventní 
koncert. Po úvodních tónech Alžbětínské serenády se 
kostelem nesly libé tóny houslí, flétniček, klarinetu         
a piána. Zpěváci zazpívali nejen známé české koledy 
(např. Nesem vám noviny, Pásli ovce Valaši, Pastýři, 
nespěte), ale i některé novější vánoční písně (Šťastné 
Vánoce, Vzácnej den, Kdo spatřit smí…). Do zpěvu se 
zapojily nejen děti, ale i kolegyně pracující ve škole         
v  pedagogických i nepedagogických profesích. Věřím, 
že pro účinkující i pro posluchače byl sobotní podvečer 
slavnostní branou k  nadcházejícím vánočním svátkům. 
Děkujeme publiku za vytvoření krásné atmosféry            
a přejeme hezké vánoce. 
                                                    Zuzana Sedláčková, sbormistryně 
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Beseda zdravé zuby
28. 11. u nás ve škole byla beseda – Zdravé zuby. Ukázali 
jsme si na promítací tabuli, jak si čistit zuby, a co se stane, 
když si je čistit nebudeme. Byly tam dokonce i hodně 
zkažené zuby. Pan Vítek, který u nás byl, říkal: „Čistěte si 
zuby, protože můžete mít zubní kaz, a věřte mi, je to vážně 
nepříjemné. Také vám řeknu, jak si správně čistit zuby,    
a jaký si vybrat kartáček.“
Na začátku pan Vítek vybral pár dětí a dal jim fialový 
bonbon, po kterém jim zmodraly zuby. Vypadaly opravdu 
jako zkažené. Pak jsme se dozvěděli, že správný kartáček 
musí být měkký a měl by mít hodně štětin. A taky by měl 
být dlouhý přes dva zuby. Už také víme, že kartáček čistí 
zuby lépe, než samotná pasta, a že zubní kaz se vytvoří      
z  cukru a bakterií za dva až tři dny.
Myslím, že nás to velice inspirovalo k  tomu, abychom    
si zuby pořádně čistili. 
                                                                                      Žáci 3. třídy

ŠKOLNÍ PARLAMENT
V naší škole už několik let funguje školní parlament.         
Z každé třídy tam jsou dva zástupci. Scházíme se každou 
středu v 7:30 hod a podle potřeby. Na setkáních 
probíráme aktuální události ve škole. Zabýváme se jak 
přípravou akcí pro žáky, tak řešením problémů                  
z  minulého týdne. Zatím nás řídí paní učitelka Cmárová  
a pan ředitel, ale postupně se osamostatňujeme. Jednání 
řídí předseda,  ostatní přednášejí své nápady a podle toho 
potom postupujeme. Chceme být dobrým a užitečným 
partnerem pedagogickému sboru. V současné době 
žijeme vánocemi. Na schůzkách probíráme to, co 
bychom mohli na vánoce udělat pro školu.

Za školní parlament Julie Růžičková (předsedkyně) a Karolína 
Urbanová (místopředsedkyně) 

Beseda zdravé zuby
28. 11. u nás ve škole byla beseda – Zdravé zuby. Ukázali 
jsme si na promítací tabuli, jak si čistit zuby, a co se stane, 
když si je čistit nebudeme. Byly tam dokonce i hodně 
zkažené zuby. Pan Vítek, který u nás byl, říkal: „Čistěte si 
zuby, protože můžete mít zubní kaz, a věřte mi, je to vážně 
nepříjemné. Také vám řeknu, jak si správně čistit zuby,    
a jaký si vybrat kartáček.“
Na začátku pan Vítek vybral pár dětí a dal jim fialový 
bonbon, po kterém jim zmodraly zuby. Vypadaly opravdu 
jako zkažené. Pak jsme se dozvěděli, že správný kartáček 
musí být měkký a měl by mít hodně štětin. A taky by měl 
být dlouhý přes dva zuby. Už také víme, že kartáček čistí 
zuby lépe, než samotná pasta, a že zubní kaz se vytvoří      
z  cukru a bakterií za dva až tři dny.
Myslím, že nás to velice inspirovalo k  tomu, abychom    
si zuby pořádně čistili. 
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Výroba vánočních ozdob
Dvacátého listopadu jsme se sešli v  hale základní školy   
k  výrobě ozdob na stromeček u kostela. Paní Vlasáková  
a Havlíčková přišly s  úchvatným nápadem, který jsme 
byli schopni realizovat i my méně zruční. Takových nás 
ovšem bylo málo. Většinou pracovaly samé šikovné děti. 
Vždyť se podívejte na fotografie. Myslím, že ani autorky 
tohoto nápadu nečekaly, že nás bude tolik. Děti stříhaly, 
lepily, vymýšlely nové tvary, nebo je opisovaly              
od souseda, ale jen zřídka. V  každém případě panovala 
dobrá nálada a my jsme rádi, že jsme přispěly k  hezkým 
vánocům v  Poříčanech.
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SK Poříčany
umístění týmů po podzimní části sezóny 2014/2015:
A tým - I.A třída sk. B 6. místo 23 bodů
B tým - okr. soutěž 4. místo 13 bodů
žáci - okr. přebor 6. místo 18 bodů
přípravka - okr. soutěž 4. místo 15 bodů

Zimní fotbalový turnaj 
o Pohár starosty Města Kolína 2015 
1. kolo 17.1. SO 14.00 h Poříčany - Radim
2. kolo 24.1. SO 12.00 h Poříčany - Libice
3. kolo 31.1. SO 14.00 h Poříčany - Nymburk
4. kolo   7.2. SO 12.00 h Poříčany - Kolín U 19
5. kolo 14.2. SO 10.00 h Poříčany - Velim

Do Nového roku přejeme všem našim příznivcům, 
členům a hráčům hodně zdraví.
                                                                                 Jaroslav Hampl

V pátek 5.12. se konala odpolední Mikulášská pro děti - 
do poříčanské sokolovny zavítal nejen Mikuláš se svými 
pomocníky, ale i samotný Lucifer a jeho kumpáni. Pro 
děti bylo připraveno divadlo o tom, jak pejsek s kočičkou 
vařili dort, nechyběla hudba a tanec a odpoledne završila 
bohatá nadílka. Asi nikdo nelitoval, že na Mikuláše 
nečekal doma : - ). Ani dospělí ale nepřišli zkrátka a večer 
si přišli užít na taneční zábavu.

SDH Poříčany

ZEMNÍ PRÁCE
bobík - minibagr

- písky -
- štěrky -

- kontejnery -

Pavel Maxa
Poříčany 291
Tel.: 608 024 796
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První veřejné cvičení Sokola 
v  Poříčanech
Při hledání podkladů pro další článek v  archivu TJ Sokol 
Poříčany jsem narazil na zprávu, která mne velice zaujala 
a byla by škoda neseznámit s ní občany Poříčan. Zpráva je 
navíc velice výstižná, a tak ji uvádím bez jakýchkoli 
úprav.

Na den 14.srpna1910 stanoveno pořádat 1. veřejné 
cvičení, na kterémž zastoupeny mají být  všechny 
jednoty okrsku se svým členstvem.
V  červencové schůzi výborové zvolen k  tomu cíli 
zvláštní výbor, který má na starosti veškeré 
uspořádání. Výbor sestával ze tří odborů: stavební  
(bří. R.Stehlík, Hrouda, Švarc a Urban), zvací       
(bří. H.Stehlík, Švarc a Hiltšer) a zábavný (bří Hraba, 
Homola,  Hrabě Fr., Jandera a Koula).
Ke cvičení použit pozemek pana M.Homoly a s  ním 
sousedící les  p. Urbánka. Cvičiště pečlivě 
uspořádáno našimi bratry s  použitím potřebného 
materiálu br. Jana Hroudy od něho bezplatně 
zapůjčeného.  Příprava ke cvičení, jakožto prvnímu 
vystoupení jednoty na domácí půdě byla horlivá při 
všech odborech.
Dlužno zmínit se o protektorátu slavnosti. Jako každý 
spolek má nějaký protektorát při své slavnosti, tak i my 
rozhodli jsme se požádat obecní zastupitelstvo zdejší, 
by čestnou funkci tu přijali. Protektorát byl nám 
ochotně přislíben, při cvičení nevěděli jsme však o něm 
to nejmenší – nedostavil se nám ani jediný člen 
obecního zastupitelstva jakožto protektor.
Kolem půl třetí hodině odpoledne, vzdor nejistému 
počasí, seřazoval se průvod na silnici před 
tělocvičnou, odkudž za uspořádání okrskového          
a místního náčelníka a za vedení Kmochovy hudby  
vyšel přes trať k  lesu na cvičiště.
Na cvičišti před veškerým členstvem cvičícím             
v  nástupu a přítomným občanstvem promluvil           
po uvítání místním starostou br. H.Stehlíkem. br.Václav 
Dušek z  Kouřimi, který v  krátké řeči nastínil 
přítomným hlavní zásady sokolstva a nepochopení 
dosud jeho účelu na vsi. 
Po řeči následovalo cvičení dle programu následovně:
1. Dorost – tyče a hry (br.Mucha Č.Brod)
2. Zvláštní cvičení žen (s. Moravcová Č, Brod)
3. Zvláštní cvičení mužů (br.R.Stehlík, Poříčany)
4. Cvičení hostů na nářadí (br. Švarc), jakožto hosté 

cvičili bří. Ze Sadské a Peček
5. Cvičení žen na nářadí (s. Moravcová)
6. Cvičení mužů na nářadí (br. Papoušek Kouřim)
7. Prostná cvičení žen (br. Olmr Č.Brod)
8. Prostná cvičení mužů (br. Stehlík)
Cvičení došlo všeobecného souhlasu u přítomných.   
Na cvičišti uspořádán pro občerstvení bufet, který byl 
od dam skvostně obeslán a v  Brzku vyprodán. Mimo 
toho prodávány na cvičišti kovové pamětní odznaky, 
pohlednice a doutníky.

K sedmé hodině večer ubíral se průvod zpět                
k  domovu, kdež uspořádány taneční zábavy              
v  tělocvičně a v  hostinci br.Hroudy. Veselo bylo          
v  obou místnostech a návštěva  také četná, vzdor 
tomu, že br.Černý pořádal na poškození slavnosti 
odpůldne koncert a večer taneční zábavu, za kteréžto 
jednání byl potrestán.
Úspěch slavnosti byl jak po stránce vzdělávací tak       
i finanční uspokojivý, získávat se slavnosti alespoň 
pochopení pro věc sokolskou. Příjem o slavnosti činil 
769,24 K, čistý zisk z  toho K 284,12.
Končím zprávu svoji doufám, že při budoucí slavnosti, 
kterou kdy bude jednota naše pořádat, bude 
pochopení jak u jednotlivého občanstva, tak                 
i u obecního představenstva větší. Přeji jednotě           
v  dalším životě jejím hojného zdaru.
Poříčany, dne 6.listopadu 1910  
                                       Nazdar
                                    Josef Homola

Dovoluji si připojit několik komentářů a souvislostí.
TJ Sokol Poříčany byla založena dne 22. listopadu 1908. 
Prvním starostou jednoty byl H. Stehlík.
Není z  textu zřejmé, kde se nacházelo cvičiště. Zda to 
bylo u lesa směrem na Chrást, či směrem na Třebestovice.
Josef Černý měl hostinec, který byl poměrně velký.        
V  roce 1951 byl částečně rekonstruován a byly zde tři 
třídy základní školy. Začátkem šedesátých let byl 
zdemolován a na části pozemku postavena samoobsluha.
Zmíněná tělocvična byla na sále v  hostinci K.Hraby č.p. 
118. Později také MNV.
Přechod a přejezd přes trať byl zhruba v  místech 
dnešního podchodu pro chodce.
Nepamatuji se, že by kdy v  Poříčanech konal jakýkoli 
koncert. J.Černý, přestože byl členem jednoty, uspořádal 
zmíněný koncert a zábavu bez souhlasu jednoty. Byl za to 
správním výborem TJ Sokol Poříčany pokutován částkou 
25 K, kterou skutečně zaplatil. Pro srovnání uvádím 
příklad mzdy zedníka, která v  té době činila  3,80 K/den  
a  1kg černého žitného chleba stál  0,30 K
Čistý zisk 284,12 K  byl velice slušný, vezmeme-li          
v  úvahu, že hotovost v  sokolské pokladně se v  té době 
pohybovala kolem  100 K.
Kmochova hudba. Není zřejmé, zda kapelu zde vedl      
Fr. Kmoch, ale bylo by to možné. Zemřel 30.4.1912        
ve věku 63 let. Kmoch byl znám svoji neskrývanou 
podporou Sokola a byl dirigentem kolínského 
Sokolského dechového orchestru.
                                                                                 Dalibor Nádeník
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